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§ 1
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att utse Ole-Jörgen Persson (M) och 
Rashid Mohammed (V) att justera dagens protokoll. 
Stadsdelsnämnden beslutade vidare att protokollet ska justeras 
den 1 september 2020.
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§ 2
Svar på remiss - Motion om stockholmarnas deltagande i 
klimatomställningen 
ST 2020/180

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
En motion från Emelie Bjuggren (S) om stockholmarnas deltagande 
i klimatomställningen har av kommunstyrelsen remitterats till 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. I motionen framgår sju punkter 
som på olika sätt berör arbetet med klimatomställningen.

I motionen yrkas det att miljöprogrammet och 
klimathandlingsplanen kompletteras med åtgärder om att stödja 
folkbildningsorgan, utforma och stärka lokala initiativ i stadsdelarna 
och växla upp arbetet med klimatsmarta stockholmare.

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig överlag positiv till 
åtgärder som främjar arbetet för en hållbar stad. Förvaltningen 
arbetar redan idag med civilsamhället i frågor som rör miljö och 
hållbarhet. Ett arbete som kommer att förstärkas ytterligare under 
miljöprogrammets planperiod. Förvaltningen ser att merparten av 
det arbetet kommer att samordnas av den miljö- och 
klimatsamordnarroll som förvaltningen inrättade i samband med 
verkställandet av uppdragen i 2020 års budget.

Gällande övriga punkter som lyfts fram i motionen så har 
stadsdelsförvaltningen ingen rådighet över dem och har därför 
ingenting att erinra.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson 
(MP), Linn Bessner (C) och tjänstgörande ersättaren Lars Hallberg 
(KD) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 
förslag.
 
Rashid Mohammed (V) och Anna Jonazon (S) och tjänstgörande 
ersättaren Karin Ploen (FI) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
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Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C+ KD:s förslag.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Anna Jonazon och 
Karin Ploen för eget förslag:
 
"Förslag till beslut
Att tillstyrka motionen.
Att därutöver anföra följande.
Stockholm har gjort ett bra arbete för att involvera och informera 
stockholmarna om arbetet med att nå stadens klimatmål. Det arbetet 
måste dock intensifieras i samma takt som utsläppen måste minska. 
Fler stockholmare behöver involveras i klimatarbetet och vara 
delaktiga i utvecklingen av den hållbara staden. 
Kommunikationsarbetet behöver därför utvecklas och 
systematiseras för att de kommande tio åren nå mångfaldigt fler 
stockholmare jämfört med de föregående tio åren. Att staden 
tillsammans med andra europeiska städer har utlyst ett 
klimatnödläge bör rimligen synas i stadens kommunikationsstrategi.
Det antagna miljöprogrammet och klimathandlingsplanen pekar ut 
riktningen för det fortsätta arbetet men nämner endast fortsatta 
kommunikationsinsatser ytligt. Miljöprogrammet nöjer sig med att 
säga att samverkan med civilsamhället är viktigt och 
klimathandlingsplanen beskriver vad som redan görs på 
miljöförvaltningen. Det räcker inte. Det är dags att komplettera 
programmen genom att växla upp arbetet med klimatsmarta 
stockholmare, stärka samarbetet med stadsdelarna och stödja fler 
folkbildningsorgan.
Stockholm måste tänka större än vad som redan görs idag. 
Klimatkommunikationen måste systematiseras brett i hela stadens 
verksamhet och gå från projektbaserade arbetssätt till en 
stadsövergripande kommunikationsstrategi. Motionen lyfter 
exempel på att anställa en klimatvägledare i varje stadsdel – jämfört 
med en enda tjänst som har uppdraget nu – med syfte att aktivt söka 
upp bostadsrättsföreningar, fastighetsägare, civilsamhället och 
lokala verksamheter. Staden behöver också – som 
klimathandlingsplanen föreslår – ge tydliga signaler utåt om att 
teknikskiften kommer att ske inom transportsektorn bara inom de 
närmaste åren och att invånaren behöver förbereda sig för den 
utvecklingen. Staden behöver även hålla de digitala 
kommunikationsverktygen aktuella och uppdaterade vilket kräver 
resurser. Det är tydligt att Stockholms stad behöver och kan göra 
mer för stockholmarnas deltagande i klimatomställningen. Målet 
ska vara att alla, på ett eller annat sätt, ska involveras och 
informeras om stadens klimatmål och sin egen roll i klimatarbetet 
under mandatperioden".
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Särskilt uttalande
Ole-Jörgen Persson (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson 
(MP) Linn Bessner (C) och tjänstgörande ersättaren Lars Hallberg 
(KD) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
I motionen yrkas det att miljöprogrammet och 
klimathandlingsplanen kompletteras med åtgärder om att stödja 
folkbildningsorgan, utforma och stärka lokala initiativ i stadsdelarna 
och växla upp arbetet med klimatsmarta stockholmare.
Som förvaltningen beskriver i sitt svar pågår redan ett ambitiöst 
arbete för att växla upp Stockholms miljöarbete. Lokalt i Spånga-
Tensta stadsdelsförvaltning har vi redan en miljöstrateg, och 
stadsdelens miljöhandlingsplan på väg att revideras.
Vi vill också framhålla det sedan 2018 går att söka föreningsbidrag 
för att främja och utveckla miljö- och klimatarbetet i 
stadsdelsområdet. Det är dock få föreningar som satsat på detta. Vi 
vill därför särskilt uppmana och uppmuntra föreningslivet att ta 
chansen att ta vara på denna möjlighet!"

Handlingar i ärendet
 316977 (Godkänd - R 1) Svar på motion om stockholmarnas 

deltagande i klimatomställningen
 ST 2020/180-1.1 Remiss - Motion om stockholmarnas 

deltagande i klimatomställningen
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§ 3
Svar på remiss - Att klarlägga Stockholms stads 
kostnader för nyanlända, asylinvandring och illegala 
invandrare 
ST 2020/231

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

förslag till tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som sitt yttrande.

2. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Peter Wallmark (SD) och Martin Westmont (SD) har till 
kommunstyrelsen inkommit med en motion om att klarlägga 
Stockholms stads kostnader för nyanlända, asylinvandring och 
illegala invandrare. Motionen har remitterats till Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd och ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 
2020-08-31. Övriga remissinstanser är stadsledningskontoret, 
arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden, 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd och Södermalms stadsdelsnämnd.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson 
(MP) Linn Bessner (C) och tjänstgörande ersättaren Lars Hallberg 
(KD) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 
förslag.
 
Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon (S) och tjänstgörande 
ersättaren Karin Ploen (FI) ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett eget förslag.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C+ KD:s förslag.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Ghazal Saberian för eget förslag:
 
"Förslag till beslut

1. Att motionen tillstyrks
2. Därutöver vill vi anföra följande:

 
Stockholmarna har rätt att få klarhet kring hur deras gemensamt 
inbetalade skattemedel spenderas av stadens styrande politiker. 
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Avsaknaden av transparens kring frågor som rör kriminalitet och 
kostnader kopplade till den förda invandringspolitiken är ett 
misslyckande ur demokratisynpunkt. Vi respekterar de som 
vidhåller att en fortsatt asylinvandring till Sverige är bra ur ett 
ekonomiskt perspektiv, men påstår man att det är så måste man 
också kunna belägga sitt påstående. 
Frågor som rör kostnader för invandringen är mångfacetterad och 
svåröverskådlig.
Pensionsmyndigheten har på uppdrag av regeringen nyligen gjort en 
kartläggning kring statens kostnader för pensioner kopplat till den 
förda invandringspolitiken. Resultatet visar att
den stora asylinvandringen från länder med låg utbildningsnivå till 
Sverige kommer att fördubbla statens kostnader för grundskyddet i 
pensionssystemet. Också på regeringsnivå tas det fram underlag 
kring sambandet mellan asylinvandring och ökande kostnader.
Den här sortens utredningar behövs även på kommunalnivå. Ett 
breddat beslutsunderlag ökar förståelsen för att all politik handlar 
om prioriteringar. Kostar något väldigt mycket så måste man spara 
in på något annat. Med anledning av det ovan nämnda anser vi att 
motionen ska bifallas i sin helhet".
 
Särskilt uttalande
Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon (S) och tjänstgörande 
ersättaren Karin Ploen (FI) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Den rödrosa oppositionen instämmer i förvaltningens utlåtande i 
stort men vill tillägga en frågeställning kring motionärernas vision 
om vad utredningen egentligen ska svara på. Syftet med att tillsätta 
en utredning bör vara att inhämta underlag för ett mer adekvat 
beslutsfattande. Detta kräver att en föreslagen utredning har en 
frågeställning att besvara. I Sverigedemokraternas motion är det 
tydligt att skribenterna redan har tagit ställning till vad utredningen 
ska komma fram till. Som utgångspunkt för denna utredning ställer 
motionärerna grupper mot varandra genom ett antagande om 
samhälleliga nettokostnader för vissa grupper och att de resulterar i 
besparingar och undanträngningseffekter för andra 
kommuninvånare. Motionärerna oroar sig även för att så kallad 
”politisk korrekthet” ligger i vägen för en tydligare bild av hur 
invandring påverkar kommunens verksamheter. Här verkar 
Sverigedemokraternas egen ideologiska utgångspunkt stå i vägen 
för mer kunskapsunderlag. Om det är kostnader för staden som 
Sverigedemokraterna oroar sig för bör de istället överväga att inte 
belasta förvaltningarnas resurser med utredningar de redan har 
bestämt resultatet av och vars syfte enkom handlar om att ställa 
grupper mot varandra".
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Handlingar i ärendet
 317365 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av motion om att 

klarlägga Stockholms stads kostnader för nyanlända, 
asylinvandring och illegala invandrare

 ST 2020/231-1.1 Motion om att klarlägga Stockholms stads 
kostnader för nyanlända, asylinvandring och illegala 
invandrare
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§ 4
Svar på remiss - Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen 
ST 2020/306

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

förslag till tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen.

2. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden har tagit fram reviderade riktlinjer för handläggning 
och dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom individ 
och familjeomsorg. Kommunstyrelsen har remitterat de reviderade 
riktlinjerna till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Övriga 
remissinstanser är de resterande stadsdelsnämnderna, 
Barnrättsbyrån, BRIS (Barnens rätt i samhället), Region Stockholm, 
Rädda barnen och Socialstyrelsen.

De nya riktlinjerna har bland annat tagit hänsyn till förändringar i 
lagstiftning, föreskrifter och rekommendationer från myndigheter. 
Förvaltningen ställer sig positiv till de nya riktlinjerna.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 317961 (Godkänd - R 1) Remiss av Nya riktlinjer för 

handläggning och dokumentation av ärenden gällande barn 
och unga inom individ- och familjeomsorgen 

 ST 2020/306-1.3 Riktlinjer - Handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen
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§ 5
Svar på remiss - Uppföljning av utförare av korttidstillsyn 
enligt LSS 
ST 2020/385

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Revisionskontoret har granskat uppföljningen av utförare av 
korttidstillsyn enligt LSS. Granskningen har omfattat 
socialnämnden samt stadsdelsnämnderna Spånga-Tensta, Hässelby-
Vällingby, Norrmalm, Älvsjö och Östermalm.

Granskningen visar att det finns stora brister i uppföljningen av 
utförare av korttidstillsyn och att dessa brister framförallt gäller den 
korttidstillsyn som bedrivs i kommunal regi inom stadens skolor. 
Granskningen visar att ingen uppföljning har genomförts på många 
år vilket skapar risker för eventuella brister i verksamheterna som 
inte uppmärksammas.

Granskningen visar även att stadsdelsnämnderna har en systematisk 
uppföljning av insatsen korttidstillsyn men att det finns brister i 
dokumentationen av insatserna, framförallt avseende beställningar 
och genomförandeplaner men även uppföljning av insatsen på 
individnivå.

Revisionskontoret lämnar följande rekommendationer:
Socialnämnden ska tydliggöra ansvarsfördelningen för uppföljning 
av utförare av korttidstillsyn. Socialnämnden ska även säkerställa 
att samtliga utförare av korttidstillsyn, oavsett regiform, följs upp.

De granskade stadsdelsnämnderna ska säkerställa att det tydligt 
framgår av beställning och genomförandeplan vad insatsen ska 
omfatta för att möjliggöra att insatsen och dess kvalitet kan följas 
upp.

Förvaltningen ställer sig positiv till att uppföljningsansvaret för 
utförare av korttidstillsyn i kommunal regi tydliggörs.

Förvaltningen har planerat för att vidta åtgärder utifrån de 
rekommendationer som lämnas i revisionsrapporten.

Handlingar i ärendet
 317153 (Godkänd - R 1) Uppföljning av utförare av 

korttidstillsyn enligt LSS
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 ST 2020/385-3 Uppföljning av utförare av korttids-tillsyn 
enligt LSS Nr 5, 2020 (3.1.3-104/2020)
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§ 6
Svar på remiss - Rekommendation om att anta 
överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län 
och region Stockholm om uppdrag och samverkan 
avseende ungdomsmottagningarna i länet 
ST 2020/417

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Storsthlms styrelse beslutade på sammanträdet den 4 juni 2020 att 
rekommendera kommunerna i länet att anta överenskommelse 
mellan kommunerna i Stockholms län och Region Stockholm 
avseende uppdrag och samverkan på ungdomsmottagningarna i 
länet. Kommunstyrelsen har remitterat rekommendationen till 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Övriga remissinstanser är 
stadsledningskontoret, socialnämnden, utbildningsnämnden, 
Bromma stadsdelsnämnd, Farsta stadsdelsnämnd, Norrmalms 
stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd, Södermalms 
stadsdelsnämnd och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd.

Förvaltningen anser att överenskommelsen är väl formulerad och att 
den bidrar till att stärka samarbetet med regionen i skapandet av en 
likvärdig, jämställd och jämlik ungdomsmottagningsverksamhet. 
Förvaltningen ställer sig därför positiv till att Stockholms stad antar 
rekommendationen.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 316978 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Rekommendation 

om att anta överenskommelse mellan kommunerna i 
Stockholms län och Region Stockholm om Uppdrag och 
samverkan avseende ungdomsmottagningarna i länet

 ST 2020/417-1.2 Stockholms ungdomsmottagningar - 
Överenskommelse mellan Region Stockholm, Storsthlm och 
kommuner i Stockholms län
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§ 7
Svar på remiss - Högre växel i minoritetspolitiken 
ST 2020/465

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen har remitterat betänkandet Högre växel i 
minoritetspolitiken till Stockholms stad med en inbjudan att komma 
med synpunkter. Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet till 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Övriga remissinstanser är 
stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, kulturnämnden, 
socialnämnden, utbildningsnämnden, äldrenämnden, Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd och Södermalms stadsdelsnämnd.

Regeringen beslutade den 23 augusti 2018 att tillkalla en särskild 
utredare med uppdrag att närmare analysera och föreslå hur 
ansvaret för samordning, utveckling och uppföljning av 
minoritetspolitiken ska organiseras (dir. 2018:86). I uppdraget ingår 
också att föreslå hur det minoritetspolitiska uppföljningssystemet 
kan förbättras. Syftet med uppdraget är att åstadkomma en 
ändamålsenlig organisering av uppgifterna för att bidra till en stärkt 
minoritetspolitik. Resultatet av utredningen presenteras i 
betänkandet.

Förvaltningen ställer sig positiv till att minoritetsgrupper tas i 
beaktande samt lyfter behovet av att utveckla stöd och vägledning i 
uppbyggandet av förvaltningsområde.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon (S) och tjänstgörande 
ersättaren Karin Ploen (FI) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Minoritetslagen ger personer som tillhör en nationellminoritet 
ökade rättigheter och skydd för att bevara sitt språk. Inom 
kommuner som liksom Stockholm stad är förvaltningskommuner 
för finska, samiska och/eller meänkieli har personer som tillhör 
någon av minoritetsgrupperna rätt till bland annat äldreomsorg och 
modersmålsundervisning från förskolan på sitt språk. Det finns 
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dessvärre en utmaning med detta i och med en brist på personal med 
adekvat språk och kulturkompetens.
Förvaltningen framhåller i sitt remissvar att det finns ett behov av 
konkreta stödinsatser till kommuner och regioner för att möjliggöra 
långsiktiga lösningar för att säkerställa kompetensförsörjning av 
personal som kan minoritetsspråk, vi håller med dem i det.
Vidare anser vi att det även när det inte är möjligt att skapa boenden 
där det endast pratas ett av minoritetsspråken ändå behövs åtgärder 
för att de äldre som bor på boenden ska få tillgång till aktiviteter 
och liknande på sitt språk. Detta bör också uppmuntras inom alla 
aktiviteter som riktar sig till äldre exempelvis på aktivitetscentra, att 
aktivt arbeta med att det ska finnas aktiviteter på de nationella 
minoritetsspråken. Om man inte tillskapar andra möjligheter för 
äldre att använda sitt modersmål riskerar rätten att få äldreomsorg 
på sitt minoritetsspråk bara bli tomma ord när det hela tiden kan 
hänvisas till personalbrist. Och är personalbrist ett faktum behövs 
andra lösningar så att minoriteternas rätt till sitt språk inte hänger på 
att det inte finns personal i den utsträckningen så att de helt kan få 
omsorg på sitt språk.
Detsamma gäller förskolan där det finns barn som har rätt till att får 
modersmålsundervisning på sitt minoritetsspråk men som inte får 
det med hänvisning till att det saknas personal eller att sökande är 
för få. För att råda bot på det senare behövs informationsinsatser 
och det bör tydliggöras i själva ansökningsförfarandet att om man 
önskar modersmålsundervisning på sitt minoritetsspråk så kan man 
ange det i och med att man ansöker till förskolan. Idag framgår det 
inte när man ansöker att denna möjlighet finns. Dessutom behöver 
staden liksom inom äldreomsorgen arbeta kreativt för att även om 
det är få som söker och det är vårt att hitta personal för veckovisa 
studier säkerställa att alla som önskar erbjuda 
modersmålsundervisning i sitt minoritetsspråk i någon form. 
Exempelvis ser vi att man kan arbeta mer med språkbad eller 
liknade för att i brist på personal som kan undervisa veckovis ändå 
kan säkerställa rätten till modersmålsundervisning.
Vi instämmer i förvaltningens utlåtande, men vill tillägga att 
utredningen saknar barnkonsekvensanalys. För att säkerställa en 
högre växel krävs att förlag på förändringar gällande samordning 
och uppföljning av minoritetspolitiken antas få positiva 
konsekvenser för dagens och morgondagens barn och unga. I 
utredningen beskrivs vikten av barn och ungas delaktighet. 
Utredningen beskriver också utmaningar kring barn och ungas egen 
organisering. Hur utredningens förslag ska hantera dessa 
utmaningar är dock svårt att utläsa av utredningen förslag. 
Utredningen behöver kompletteras med en barnkonsekvensanalys 
för att tydliggöra hur förslagen förhåller sig till barn och ungas 
rättigheter".
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Handlingar i ärendet
 316979 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Högre växel i 

minoritetspolitiken
 ST 2020/465-1.2 Högre växel i minoritetspolitiken
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§ 8
Svar på remiss gällande serveringstillstånd till 
allmänheten - Hookah café 
ST 2020/479

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen av ansökan om 
serveringstillstånd.

2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden har remitterat en ansökan om 
alkoholserveringstillstånd för sökande Green Bay AB gällande 
Hookah Café (Rafael Restaurang), Akallalänken 10. Ansökan avser 
stadigvarande serveringstillstånd att servera vin, starksprit och 
starköl mellan måndag till söndag; klockan 11.00–01.00 i 
restaurang och 11.00 - 22.00 på vid uteservering. Förvaltningen 
föreslår att ansökan avslås.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 317811 (Godkänd - R 1) Serveringstillstånd gällande 

Hookah café
 ST 2020/479-1.1 Remiss gällande serveringstillstånd till 

allmänheten - Green Bay AB
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§ 9
Svar på remiss - Riktlinjer avseende lokalupplåtelser 
ST 2020/278

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Riktlinjer avseende 
lokalupplåtelser – demokrativillkor, som är ett förslag på 
stadsövergripande riktlinjer för lokaluthyrning som möter stadens 
demokrativillkor, till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för yttrande.

Förvaltningen ser överlag positivt på att demokratikrav vid 
lokalupplåtelser konkretiseras genom tydliga riktlinjer och som 
innebär en gemensam utgångspunkt för samtliga nämnder vid 
uthyrning. På så sätt skapas en välbehövlig samsyn kring frågorna 
över staden. Vidare anser förvaltningen att riktlinjerna överlag är 
välformulerade och kommer att kunna utgöra ett stöd i 
handläggningen av frågor om lokalupplåtelser.

Förvaltningen efterfrågar dock förtydligande i riktlinjerna om hur 
kontroller ska genomföras proportionerligt.

 
Förslag till beslut
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
bordlägga ärendet.
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom Ole-Jörgen Persson (M) förslag.

Handlingar i ärendet
 318566 (Godkänd - R 2) Svar på remiss "Riktlinjer för 

lokalupplåtelse"
 ST 2020/278-3 Bilaga 1 - Riktlinjer lokalupplåtelse
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§ 10
Svar på remiss - Riktlinjer för föreningsbidrag 
ST 2020/279

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bordlägga ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har från kommunstyrelsen emottagit 
remiss om ”Stockholms stads riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag”. Sista svarsdatum är satt till 1 september 2020.

För att säkerställa att bidrag inte ges till föreningar/organisationer 
som har en verksamhet som står i strid med samhällets 
grundläggande värderingar om respekt för alla människors lika 
värde och enskildas grundläggande fri- och rättigheter har 
stadsledningskontoret tagit fram riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag. Av riktlinjerna framkommer att nämnderna ska föra in 
ett demokrativillkor i sina riktlinjer eller rutiner för handläggning av 
förenings- och kulturbidrag. Demokrativillkoret konkretiseras i 
riktlinjerna genom att bidrag inte ska lämnas till en 
förening/organisation om den eller någon av dess företrädare, inom 
ramen för verksamheten:

1. utövar våld, tvång eller hot eller på annat otillbörligt sätt 
kränker den enskildes grundläggande fri- och rättigheter,

2. diskriminerar eller på annat sätt bryter mot principen om alla 
människors lika värde,

3. rättfärdigar, främjar eller uppmanar till sådana ageranden 
som anges i 1 eller 2, eller

4. motarbetar det demokratiska styrelseskicket.
Förvaltningen anser att förslaget till riktlinjer är väl genomarbetat 
och har inga synpunkter på ändringar och föreslår att nämnden 
tillstyrker remissen.

 
Förslag till beslut
Ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) föreslog att nämnden skulle 
bordlägga ärendet.
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom Ole-Jörgen Persson (M) förslag.

Handlingar i ärendet
 316675 (Godkänd - R 1) Stockholms stads riktlinjer 

avseende förenings- och kulturbidrag
 ST 2020/279-3 Bilaga 1 - Stockholms stads riktlinjer för 

förenings- och kulturbidrag
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§ 11
Återrapportering av föreningsbidrag 2019 
ST 2020/133

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga återredovisningen 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljade föreningsbidrag om totalt 
1 986 000 SEK för år 2019. Av de 21 föreningar som ansökte om 
föreningsbidrag uppfyllde 15 föreningar stadsdelsnämndens 
riktlinjer och beviljades bidrag.

Förvaltningens bedömning att alla föreningar har utfört de 
aktiviteter de beviljats medel för. Vidare bedömer förvaltningen att 
detta har berikat aktivitetsutbudet i stadsdelsområdet och bidragit 
till att uppfylla den målsättning nämnden har fastställt avseende 
föreningsbidraget.

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
återredovisning av föreningsbidrag för 2019 och lägger den till 
handlingarna.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 317808 (Godkänd - R 1) Återrapportering av förenignsbidrag 

2019
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§ 12
Återrapportering marknadsstöd 2019 - Spånga 
Företagarförening 
Spånga Företagarförening
ST 2019/16

Beslut 
Spånga stadsdelsnämnd beslutar att lägga återredovisningen till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga företagarförening beviljades år 2019 medel om 150 000 
kronor för genomförandet tre marknader (dnr ST 2019/16). 
Företagarförening har återkommit med en återredovisning avseende 
medelsanvändningen.

Förvaltningens bedömning är att Spånga företagarförening har 
använt beviljade medel i enlighet med ansökan av marknadsstödet 
och föreslår att återredovisningen läggs till handlingarna.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 318565 (Godkänd - R 1) Återrapprotering marknadsstöd 

2019 Spånga företagarförening
 ST 2019/16-8 Återrapportering av föreningsbidrag 2019 - 

Spånga Företagarförening(ST 2020133-6)
 ST 2019/16-2 Återrapportering resultat för marknader i 

Spånga Centrum 2018
 ST 2019/16-6 Återrapportering av föreningsbidrag 2019 - 

Spånga företagarförening(ST 2020133-6.1)
 ST 2019/16-7 Återrapportering av föreningsbidrag 2019 - 

Spånga företagarförening(ST 2020133-6.2)
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§ 13
Svar på skrivelse gällande digital omställning i samband 
Covid-19 
ST 2020/427

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.
 

Sammanfattning av ärendet 
En skrivelse har inkommit från Anna Jonazon m fl. (S), Karin Ploen 
(FI), Rashid Mohammed m fl. (V) gällande digital omställning i 
samband med Covid-19.
I skrivelsen lyfter skribenterna betydelsen av att samhället under 
coronakrisen finns till för medborgarna och lämnar några förslag 
som skulle kunna utvecklas med hjälp av den digitala omställningen 
och stärka sammanhållningen i Spånga-Tensta.
Förvaltningen ser liksom skribenterna möjligheter med fortsatt 
utveckling av den digitaliseringens möjligheter och redovisar redan 
pågående arbeten kopplat till den digitala omställningen.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 315210 (Godkänd - R 2) Digital omställning i samband med 

Covid-19
 ST 2020/427-1 Skrivelse digital omställning i samband med 

Covid-19
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§ 14
Svar på skrivelse om utvecklingsplan för Tensta Träff 
och området i närheten 
ST 2020/428

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av samlokaliseringen av Tensta bibliotek och Tensta 
medborgarkontor har en skrivelse om utvecklingsplan för området i 
och kring Tensta Träff har inkommit från Rashid Mohammed 
(m.fl.), Anna Jonazon (m.fl.) och Karin Ploen (Fi).

Skribenterna vill se en långsiktig plan för hur hela området i och 
kring Tensta träff, som även inbegriper f.d. Tensta gymnasium och 
simhallen, kan utvecklas och bli en trygg plats.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon (S) och tjänstgörande 
ersättaren Karin Ploen (FI) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Förvaltningen har gjort ett bra arbete för att involvera och informera 
medborgarna om arbetet med att utvecklingen gällande Tensta träff 
och dess område. Det arbetet måste dock vara mer långsiktigt och 
involvera de aktörer/ägare till de olika fastigheterna och dess 
områden.
Vi förstår att det är utmaningar att få samarbetet att löpa på, men vi 
anser det är av stor vikt att få igång ett bredare, långsiktigare 
samarbete för att skapa en hållbar utvecklingsplan för hela vår 
stadsdel och dess områden, i detta fall  Tensta träff, Tensta 
gymnasium, Tensta simhall och dess områden i närheten.
Vi vill att alla våra medborgare ska uppleva sin stadsdel som en 
levande och utvecklande stadsdel, där man känner sig trygg och 
involverad.
Vi vill också att man riktar extra fokus på en mötesplats för 
målgruppen kvinnor, oavsett vem som äger fastigheten, marken etc.
Vi vill också att medborgare ska få möjlighet att hyra lokal för en 
rimlig summa".
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Handlingar i ärendet
 316981 (Godkänd - R 1) Skrivelse om utvecklingen för 

Tensta träff ochområdet i närheten
 ST 2020/428-1 Skrivelse om utvecklingsplan för Tensta 

Träff och området i närheten

Sida 24 (46)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 7/2020

2020-08-27

§ 15
Svar på skrivelse om åtgärder mot rasism och 
diskriminering 
ST 2020/429

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
En skrivelse har inkommit från Anna Jonazon m.fl. (S) och Karin 
Ploen (FI) om åtgärder mot rasism och diskriminering. Skribenterna 
frågar vad förvaltningen gör för att motverka strukturell rasism och 
diskriminering och hur ungas engagemang i rättighetsfrågor tas 
tillvara.

Skribenterna hänvisar till FN:s konvention om avskaffande av alla 
former av rasdiskriminering och de globala hållbarhetsmålen, 
Agenda 2030. Enligt skribenterna krävs aktiva åtgärder för att 
uppnå dessa målsättningar och menar att det grönblåa styret lagt ned 
och prioriterat bort stadens arbete mot rasism.

Förvaltningen redovisar i svaret pågående arbete för att motverka 
rasism och diskriminering.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon (S) och tjänstgörande 
ersättaren Karin Ploen (FI) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Vi tackar för förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen 
och ser att en hel del systematiskt arbete görs löpande för att 
kartlägga bland annat upplevd trygghet och eventuell 
diskriminering.
Vi ser att det i några av undersökningarna saknas frågor om 
diskriminering: hemtjänst och daglig verksamhet 
(funktionsnedsättning) samt att mellan 83 och 93 procent svarar att 
de har förtroende för personalen och bemötandet är gott.
I äldreomsorgens brukarundersökning avseende dagverksamhet 
svarar 80 procent att de inte upplever diskriminering i kontakt med 
verksamheten, vilket är en minskning sedan 2018. I den här gruppen 
har alltså upplevd diskriminering ökat med åtta procentenheter 
mellan 2018 och 2019. Det är möjligt att de specifika frågorna om 
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diskriminering i förvaltningens återkommande undersökningar leder 
till en större öppenhet i svaren. Att frågan ställs är en signal om att 
förvaltningen tar diskriminering på allvar och att det är något som 
går att prata om".

Handlingar i ärendet
 312345 (Godkänd - R 1) Skrivelse om åtgärder mot rasism 

och diskriminering
 ST 2020/429-1 Skrivelse om åtgärder mot rasism och 

diskriminering
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§ 16
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa 
fall (LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 
ST 2020/440

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd delegerar till nedan 

namngivna tjänstepersoner vid Socialjouren att begära 
polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
nämndens ansvarområde.

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1st 2 p inom nämndens 
eget ansvarsområde.

3. Spånga- Tensta stadsdelsnämnds tidigare delegeringar och 
förordnanden av tjänstepersoner vid Socialjouren upphör att 
gälla.

4. Paragrafen justeras omedelbart.
 
Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Elisabet Lundqvist, Lis-Mari 
Boija, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Maria Larsson, Inga-Lill 
Renhorn Källgren, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana 
Pellegrino, Martin Karlsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira 
Fargallo-Dillner, Ida Carnesten, Inger Åsebo, Mait Fredlund, 
Liselotte Tronders, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny 
Hällberg, Julia Pettersson, Carl-Johan Kvist, Eva Thomasson, 
Millicent Reyes, Marimba Roney, Helena Sten, Lena Svärd, Maria 
Rangdag, Julia Falk Nordberg, Kim Trosell, Anne-Catrine Jonsson, 
Mohamud Abdi Osman, Ylva Engelbrektsson

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden ansvarar, genom Socialjouren, för stadens 
jourverksamhet inom individ- och familjeomsorgen. Socialnämnden 
fattar ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att 
begära polishandräckning enligt lagen om vård av missbrukare i 
vissa fall (LVM) och lagen med särskilda bestämmelser om vård av 
unga (LVU).

Beslut om att begära polishandräckning enligt LVM kan delegeras 
till tjänsteman medan beslut om att begära polishandräckning enligt 
LVU inte kan delegeras. Däremot kan särskilda tjänstemän 
förordnas av nämnden att fatta sådana beslut. Delegation att fatta ett 
beslut innebär således att ett beslut får fattas av innehavare av viss 
befattning medan förordnande att fatta ett beslut är personligt.

Socialnämnden har 2020-06-16, diarienummer 1.2.1-346/2020, 
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fattat beslut att förordna namngivna personer inom Socialjouren rätt 
att begära polisräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
socialnämndens ansvarområde. Socialnämnden har även beslutat att 
förordna namngivna personer inom Socialjouren rätt att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1st 2 p inom socialnämndens 
eget ansvarsområde.

Socialnämnden begär att samtliga stadsdelsnämnder, inklusive 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, fattar motsvarande beslut.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 317373 (Godkänd - R 1) Delegation enligt lagen om vård av 

missbrukare i vissa fall (LVM) och förordnande enligt lagen 
med särskilda bestämmelser om vård av ung (LVU)

 304841 § 23 2020-06-16
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§ 17
Månadsrapport - Ekonomi 2020 
ST 2020/1

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport.

Sammanfattning av ärendet 
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter resultat-
överföringar. Prognoserna innehåller flera osäkerhetsfaktorer med 
anledning av den pågående pandemin med sjukdomen covid-19. 
Pandemin har, i likhet med omvärlden, på ett omfattande sätt 
påverkat nämndens verksamheter, medarbetare, invånare och 
näringsidkare på kort tid. De verksamhetsmässiga och ekonomiska 
konsekvenserna är i dagsläget svåra att överblicka. Med stor 
sannolikhet kommer krisen att förändra nämndens förutsättningar 
under en längre period. Redovisning av konsekvenserna för 
nämnden kommer på motsvarande sätt som i tertialrapport 1 att 
rapporteras mer utförligt i samband med tertialrapport 2.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 318558 (Godkänd - R 1) Månadsrapport till nämnden i 

augusti 2020
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§ 18
Månadsrapport - trygghet och säkerhet avseende mars-
maj 2020 
ST 2020/7

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga månadsrapport 
trygghet och säkerhet avseende mars, april och maj månad 2020 till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadens säkerhetsavdelning producerar varje månad en rapport över 
tryggheten och säkerheten i Spånga-Tensta stadsdelsområde. Den 
pågående pandemin har dock föranlett en eftersläpning i 
produktionen av dessa rapporter. Med anledningen av det anmäler 
förvaltningen inkomna rapporter för månaderna mars, april och maj 
2020.

Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar 
att lägga dessa till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 320496 Anmälan av månadsrapport - Trygghet och säkerhet 

mars-maj 2020
 ST 2020/7-3 Månadsrapport trygghet och säkerhet - 

Skjutningar - mars 2020
 ST 2020/7-2 Månadsrapport trygghet och säkerhet - mars 

2020
 ST 2020/7-4 Månadsrapport trygghet och säkerhet - april 

2020
 ST 2020/7-5 Månadsrapport trygghet och säkerhet - 

Skjutningar - april 2020
 ST 2020/7-6 Månadsrapport trygghet och säkerhet - maj 

2020
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§ 19
Anmälan av kontorsyttrande över remiss av 
”Tillsammans för en välfungerande sjukskrivnings- och 
rehabiliteringsprocess” 
ST 2020/386

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
förvaltningens kontorsyttrande som svar på remissen och lägger 
ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade den 12 april 2018 att tillkalla en särskild 
utredare, en nationell samordnare, med uppdrag att främja 
samverkan mellan aktörerna i sjukskrivningsprocessen.
Utredningen ger tio rekommendationer som redovisas nedan och 
som syftar till att stärka stödet till individen och förbättra 
förutsättningarna för samverkan mellan sjukskrivnings- och 
rehabiliteringsprocessens aktörer. Fyra av dessa rekommendationer 
avser nya utredningar inom områden som identifierats som viktiga, 
men som till följd av sin komplexitet och omfattning inte varit 
möjliga att hantera inom ramen för denna utredning.
Dessa fokuserar bland annat på tydliggörande av sjukskrivnings och 
rehabiliteringsprocessens syfte, individens stöd vid återgång i 
arbete, tydligare samordning och samverkan mellan olika parter 
genom överenskommelser, förstärkt stöd till individen vid återgång 
i arbete samt bättre möjligheter att dela information och större krav 
på arbetsgivaren att ta kvalificerat stöd vid individens återgång. 
Målet med samordnarens uppdrag är att bidra till att motverka 
problem som kan uppstå till följd av det uppdelade ansvaret mellan 
aktörerna i sjukskrivnings- och rehabiliteringsprocessen.
Sammantaget är förvaltningen överlag positiv till utredningens 
intentioner och slutsatser. Spånga-Tensta anser dock att utredningen 
till viss del saknar arbetsgivarens perspektiv och vikten av övriga 
aktörers kunskap om arbetsgivaren och arbetsgivarens 
förutsättningar. Detta behöver kompletteras till förslaget att stärka 
drivkrafterna för arbetsgivaren med bland annat ett utökat 
kostnadsansvar och en redovisningsskyldighet

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 317765 (Godkänd - R 1) Anmälan av kontorsyttrande
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 ST 2020/386-2 (Godkänd - R 1) Kontorsyttrande över 
utredningen "Tillsammans för en välfungerande 
sjukskrivnings- och rehabiliteringsprocess (SOU 2020:24)" 

 ST 2020/386-1.1 Tillsammans för en välfungerande 
sjukskrivnings- och rehabiliteringsprocess
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§ 20
Anmälan av kontorsyttrande avseende Sollentuna 
kommuns förslag till vattenplan 
ST 2020/456

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger kontorsyttrandet till 
handlingarna

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen remitterats 
Sollentuna kommuns förslag till vattenplan 2020. Utgångspunkten 
för vattenplanen har varit att kommunen tar ett helhetsgrepp om alla 
vattenfrågor (avseende ytvatten, grundvatten, dagvatten, spillvatten 
och dricksvatten) inom kommunen.
Ett av de större problemen för Igelbäcken är tidvis brist på vatten. I 
framtida exploateringsprojekt behöver kommunerna som delar 
Igelbäckens tillrinningsområde säkerställa att renat dagvatten leds 
till Igelbäcken.
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har inget ytterligare att erinra 
om gällande Sollentunas vattenplan.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 319157 (Godkänd - R 1) Anmälningsärende avseende 

Sollentuna kommuns förslag till vattenplan
 ST 2020/456-15 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av 

Sollentuna kommuns förslag till vattenplan
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§ 21
Anmälan av medborgarförslag om att anlägga en 
BMX/Dirtbana för cykel 
ST 2020/469

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda inkommet medborgarförslag om en BMX-bana i 
Sundby.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 318932 (Godkänd - R 1) TJUT BMX-bana
 319163 Medborgarförslag(310607) (0)_TMP_Bortredigerad
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§ 22
Nulägesbeskrivning – konsekvenser av nya 
utskrivningsregler 
ST 2020/398

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden har i budget 2020 ett uppdrag att stärka stadens 
förmåga att planera för utskrivningsklara patienter utifrån lagen om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Enligt 
ett önskemål från socialroteln har socialnämnden presenterat en 
nulägesbeskrivning av uppdraget.

Nulägesbeskrivningen beskriver hur uppdraget fortlöper samt vilka 
utvecklingsområden som har identifierats. I nulägesbeskrivningen 
lyfter socialnämnden några särskilt viktiga utvecklingsområden: 
förstärkt dialog mellan Region Stockholm och socialtjänsten med 
anledning av covid-19, fortsatt användning av stödmaterial och 
riktlinjer, deltagande i och utveckling av uppföljning av 
utskrivningsprocessen, medverkan i implementering av nytt IT-stöd, 
möjlighet att utföra digitala samverkansmöten mellan huvudmännen 
och ett förstärkt fokus på effekter för patienter och brukare.

Handlingar i ärendet
 317156 (Godkänd - R 1) Anmälan av nulägesbeskrivning - 

konsekvenser av nya utskrivningsregler
 ST 2020/398-1.1 Nulägesbeskrivning - konsekvenser av nya 

utskrivningsregler
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§ 23
Anmälan av resultat av brukarundersökning 
dagverksamhet äldreomsorg 2020 
ST 2020/433

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 
brukarundersökning inom dagverksamhet äldreomsorgen 2020 till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Resultatet avser stadens brukarundersökning som genomfördes 
under veckorna 10-19 och riktar sig till invånare med beslut om 
dagverksamhet. Av 38 tillfrågade personer inom stadsdelsområdet 
svarade 19 personer vilket ger en svarsfrekvens om 50 %, samma 
resultat som föregående år, men något lägre än för staden totalt som 
var 58 %.

Jämfört med stadens sammantagna resultat är de svarande i Spånga-
Tensta något mer nöjda inom områdena ”Inflytande och 
delaktighet” och ”Brukarinflytande”.
Förvaltningen kommer sammanväga och analysera resultaten 
vidare.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 311555 (Godkänd - R 1) Resultat av brukarundersökning 

avseende äldreomsorg 2020
 304248 Spånga-Tensta dagverksamhet 2020
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§ 24
Anmälan av brukarundersökningar inom 
funktionsnedsättning 2019 
ST 2020/437

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 
brukarundersökningarna inom funktionsnedsättning 2019 till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Brukarundersökningarna inom funktionshinderområdet genomförs 
årligen på uppdrag av Stockholms stad. Under hösten 2019 
genomfördes brukarundersökningen som avser insatserna 
gruppbostad, serviceboende och daglig verksamhet. 
Brukarundersökningens resultat inkluderar utförare i egen regi samt 
privata aktörer.

Brukarundersökningarna inom funktionshinderområdet har 
genomförts med stöd av bild- och textstöd, så kallade pictogram, för 
att frågorna ska vara lättare att förstå och besvara för brukarna. 
Föregående år deltog gruppbostäder inom funktionshinderområdet i 
brukarundersökningarna genom pictogram och i år utökades 
metoden till att även omfatta daglig verksamhet. En förändring mot 
tidigare år är att det är brukarna själva som har besvarat enkäten, till 
skillnad mot tidigare då anhöriga eller gode män ofta svarade åt 
brukarna.

Resultatet för 2019 visar en positiv utveckling för insatsen 
gruppbostäder. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har förbättrat 
resultatet jämfört med föregående år och ligger över stadens snitt i 
samtliga frågor. Svarsfrekvensen inom gruppbostäder ligger i det 
övre spannet jämfört med övriga stadsdelsnämnder men har minskat 
från 89 procent 2018 till 68 procent 2019.

Resultat för insatsen serviceboende saknas för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd då för få svarande deltagit i undersökningen.

Resultatet för daglig verksamhet visar sammantaget att Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd ligger i höjd med stadens snitt. 
Svarsfrekvensen har ökat med 22 procent sedan 2018 vilket kan 
vara ett resultat av att undersökningen genomförts på ett nytt sätt 
under 2019. Jämförelser med föregående år är inte möjliga att göra 
då frågorna i 2019 års undersökning är nya. Spånga-Tenstas dagliga 
verksamhet i egen regi bedömer att frågorna är svåra att förstå och 
svara på för verksamhetens brukare, trots att undersökningen 
genomfördes med hjälp av bildstöd.
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Inom nämndens verksamheter i egen regi pågår ett arbete för att öka 
brukares delaktighet i brukarundersökningarna. Ett material som 
syftar till att förbereda brukarna, och träna in betydelsen av orden 
som förekommer i undersökningen, har tagits fram. Detta nya 
arbetssätt förväntas öka delaktigheten och öka kvaliteten på 
resultaten.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 316983 (Godkänd - R 1) Anmälan av resultat av 

brukarundersökning inom omsorgen om funktionshindrade 
2019

 314115 Resultat Spånga-Tensta gruppbostad 2019
 314116 NM-Total-Gruppbostad (1)
 314117 Resultat Spånga-Tensta daglig verksamhet 2019
 314118 NM-Total-Daglig-verksamhet (1)
 314119 NM-Total-Servicebostad (1)
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§ 25
Anmälan av ordförandebeslut enligt 6 kap 39 § 
kommunallagen om att stadsdelsnämndens 
sammanträde hålls inom stängda dörrar 
ST 2020/256

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av att Folkhälsomyndigheten konstaterat att det 
finns samhällsspridning av covid-19 i Stockholm och att 
uppmaningen är att minska de sociala kontakterna beslutar 
ordförande i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd att sammanträdet 2020-
08-27 inte ska vara öppet för allmänhet. Ordföranden har samrått 
med nämndens vice ordförande Rashid Mohammed (V) och de är 
överens om att mötet ska hållas stängt.
Sammanträdet kommer att hållas i Spånga Folkan, Spångavägen 
353.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 318201 (Signerad) Ordförandebeslut enlig 6 kap 39 § 

kommunallagen om att stadsdelsnämndens sammanträde 
hålls inom stängda dörrar
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§ 26
Anmälan av socialtjänstrapport 2019 
ST 2020/438

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger socialtjänstrapport 2019 till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden har överlämnat socialtjänstrapport 2019 till samtliga 
stadsdelsnämnder. Socialnämnden har ett samordnande ansvar för 
socialtjänsten i Stockholms stad och har för elfte året i rad utarbetat 
en socialtjänstrapport. Rapporten syftar till att beskriva tillståndet 
inom Stockholms stads socialtjänst. I rapporten beskrivs också hur 
socialtjänsten utvecklats över tid, och en del analyser har även 
gjorts. Rapporten syftar också till att fungera som ett verktyg i 
arbetet för likställighet inom stadens socialtjänst.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 316949 (Godkänd - R 1) Anmälan av socialtjänstrapporten 

2019
 304583 14. Socialtjanstrapporten_2019_webb
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§ 27
Anmälan av resultat av brukarundersökning inom 
funktionsnedsättning 2020 
ST 2020/441

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 
brukarundersökningen inom funktionsnedsättning 2020 till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Brukarundersökningen inom funktionshinderområdet 2020 har 
genomförts under vecka 11-19 av Enkätfabriken på uppdrag av 
Stockholms stad. Undersökningarna omfattar de biståndsbedömda 
insatserna hemtjänst för yngre och korttidsvistelse/korttidshem och 
inkluderar Spånga-Tenstas verksamheter i egen regi samt privata 
utförare.

Brukarundersökning hemtjänst yngre
Brukarundersökningen för insatsen hemtjänst för yngre omfattar 22 
svarande vilket ger en svarsfrekvens på 35 procent. Svarsfrekvensen 
är lägre än föregående år då den låg på 42 procent och den är i år 
lägre än stadens genomsnitt för 2020 som är 40 procent. Då 
svarsunderlaget är litet ska resultatet tolkas med försiktighet. Det 
går inte heller att göra en jämförelse mellan regiformer då antalet 
svarande i egen regi är litet. Antalet individer som har valt privata 
utförare är större än de som har valt utförare i egen regi vilket till 
viss del kan förklara den låga antalet svar inom egen regi.

Ett index för nöjdhet med hemtjänsten har skapats vilket ger ett 
sammanslaget värde gällande delaktighet, bemötande, trygghet och 
nöjdhet. Enligt detta index har andelen nöjda minskat med en 
procentenhet jämfört med föregående år, från 71 procent till 70 
procent. Det är ett lägre indexvärde än stadens snitt som ligger på 
79 procent.

I en jämförelse med föregående års resultat har andelen nöjda 
överlag minskat något. Det gäller framförallt frågor om bemötande, 
förtroende för personalen och möjlighet att påverka vilka tider 
personalen kommer. Andelen positiva svar har dock ökat i frågor 
som gäller biståndsbedömares bemötande och beslut.

Sammantaget är män något mindre nöjda med hemtjänsten än 
kvinnor. Mäns minskade nöjdhet rör frågor så som möjligheter att 
påverka vilken tid personalen kommer, om personalen kommer på 
avtalad tid samt bemötande.
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Brukarundersökning korttidsvistelse/korttidshem
Brukarundersökningen för insatsen kortidsvistelse/korttidshem 
omfattar 9 svarande vilket ger en svarsfrekvens på 43 procent. Det 
är en liten minskning jämfört med föregående år då svarsfrekvensen 
var 47 procent. Andelen svarande är lägre än stadens genomsnitt för 
2020 som är 51 procent. Majoriteten av de svarande är från privat 
regi (89 procent). Jämförelser mellan regiformer samt mellan män 
och kvinnor är inte möjliga att göra då svarsunderlaget är litet.

Ett index för nöjdhet har skapats vilket ger ett sammanslaget värde 
gällande brukares delaktighet, tillgång till hjälpmedel, trygghet och 
nöjdhet. Nöjdhetsindex ligger 2020 på 83 procent vilket är samma 
nivå som föregående år. Nöjdheten i Spånga-Tensta är något lägre 
än stadens genomsnitt som är 87 procent.

Resultatet kommer att analyseras vidare av förvaltningen och 
användas som underlag i verksamhetsplaneringen för 2021.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 316984 (Godkänd - R 1) Anmälan av brukarundersökning 

inom funktionshinderområdet 2020
 314105 Spånga-Tensta egen regi_Hemtjänst yngre
 314106 Spånga-Tensta_Hemtjänst yngre 2020
 314107 Stockholms stad_ Hemtjänst yngre 2020
 314108 Spånga-Tensta_KTH 2020
 314109 Stockholms stad_KTH 2020
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§ 28
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 
2020 
ST 2020/8

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 315450 (Godkänd - R 1) Anmälan av tjänstemannabeslut 

fattade på delegation
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§ 29
Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan 

av inkomna protokoll med mera, § 29 bilaga 1, till 
handlingarna.

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att återkomma till nästa nämnd med en rapport om 
förvaltningens rutiner för krishantering när det sker 
skjutningar i området.

 
Ärendet

 I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med 
mera, § 29 bilaga 1.

 
 Rashid Mohammed (V) vill få en rapport till nästa 

nämndsammanträde om förvaltningens rutiner för 
krishantering när det sker skjutningar i området.

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 30
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
juni och juli 2020 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 31
Kurser och konferenser 
Inget togs upp.
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